

The Libyan Dental Journal



Editorial Article

A call for contribution to the Libyan Dental Journal (LDJ)

Kamis Gaballah, BDS, MSc, PhD (Lon), FFDRCSI (OSOM), FDSRCSENG, GCAP (Lon)^{1,2} Department of Oral and Maxillofacial Surgery, Ajman University, Ajman, UAE Editor-in-Chief, The Libyan Dental Journal.

Received: 14 January 2013, Accepted in revised form: 15 January 2013, Published: 19 January 2013

Corresponding author: Kamis Gaballah, E mail: kamisomfs@yahoo.co.uk.co

ibya, which enters today a new era after the success of the 17 February 20 triumphal public revolution in overthrowing gaddafi's brutal regimen on 20 august 2011 is expected to witness a major reform of the health and education systems after decades of struggle and intended negligence of both sectors. These changes should have a sound scientific background based on research. Health care research is of no use if it doesn't reach the health care decision makers and also the practicing clinicians. That's why scientific journals and periodicals play an important role as channels through which research findings are disseminated to their targets end users to provide them with the sound evidence to improve the decisionmaking process and subsequently the standards of the patient care. The International Health Academy (IHA) is an independent educational organization established 2002 and is specialized in Medical Education and Publication through standard CME-accredited medical courses and literatures and provision medical Academics. The Academy also aims to partner with medical Universities, ministries of health, teaching hospitals and other medical educational bodies in concluding health development and reforming projects. All published journals are optimized to fit the criteria of Medline and other medical database indexing. The Libvan Dental Journal (LDJ) has been launched with the vision of improving the standards of scientific research and healthcare services nationally, regionally and extended to the rest developing countries the journal covers all major aspects of oral health research which might not appropriately covered by the international publications from Europe and

North America, to bridge the gap between oral health researchers, health policy makers and Practicing dentists. We are increasingly aware of size of manuscripts rejected by the international publications from Europe and North America, to bridge the gap between oral health researchers, health policy makers and Practicing dentists. We are increasingly aware of size of manuscripts rejected by the international journals. This is largely due to the national and regional relevance that may not attract the attention of the readers of such periodicals. Other reasons for denying such papers access to publication may include the claim of lack of reliability of data and genuinity of the research data come from various parts of the world, inability of the international journal reviewers and editors to interpret the data from 'remote' countries that unique to such population. The later has led that some authors giving unrealistic explanation to phenomena and diseases in such population similar to that in the western communities. The classical example when we see papers on oral cancer that has different etiologies and risk factors in various societies and authors may adopt the Factors published in international literature that may not be applicable to the unique nature of the studied population. Undoubtedly, such tendency may significantly undermine both the scientific and ethical values of the research In the LDJ we are proud of the harmonious mix of Libyan and international experts on various branches of oral health care from all over the globe. The editorial board also recruited many young Libyan researchers to expand their experience in all aspects of scientific publication including authorship, review and editorial ship at the highest standard possible. Finally, the

Copyright © 2013. LDJ. This is an open access article distributed under the Creative Commons Attribution 3.0 License, which permits unrestricted use, distribution, and reproduction in any medium, provided the original work is properly cited.

Citation: Libyan Dent J 2013, 3: 859611 - http://dx.doi.org/10.5542/LDJ.v3i0.859611

LDJ supports the use if Arabic language as medium for dental education, research and publication. The LDJ accepts manuscripts containing Original Research, Continuous Education Reviews, Case Reports and Short Communications for publication. The submission is done electronically at the highest international standards and manuscripts will be reviewed by the relevant experts and editors. The accepted manuscripts will be published with two weeks on the open-access journal web and shall be available at all indexing links. In the name of the International Health Academy and editorial board of the LDJ, I cordially invite you to support the journal by submitting your manuscripts at our website:

http://academyih.org/journals/index.php/ldj/about/submissions The online submission will ensure a quick blind review and publication of your article. I also take this opportunity to call all colleagues and practicing dental practitioners, specialist dentists, academicians and researchers to Support the LDJ by signing to our website as authors, readers or reviewers and also to subscribe to our e-alerts to get noted of any new articles published by LDJ. All these electronic Services are provided by the publisher at absolutely no cost.

دعوة للمشاركة في المجلة الليبية لطب الأسنان

خميس جاب الله، قسم طب وجراحة الوجه والفكين، جامعة عجمان، الإمارات العربية المتحدة، رئيس تحرير المجلة الليبية لطب الأسنان.

تدخل ليبيا اليوم مرحلة جديدة بعد إنتصار ثورة 17 فبراير الشعبية العارمة في إسقاط حكم القذافي الغاشم في 20 أغسطس 2011 و من المتوقع أن تقوم الدولة الحديثة بإعادة هيكلة لقطاعي التعليم والصحة اللذين عانيا كثيراً من الإهمال الممنهج لعدة عقود هذه الإصلاحات يجب أن تبنى على أسس مستوحاة من البحث العلمي. إن البحوث الصحية لاتعني شيئا إن لم تصل نتائجها إلى صناع القرار و كذلك العاملين بالقطاع. و في هذا الإطار فإن المجلات والدوريات الطبية تلعب دوراً هاماً في الرقي بالقطاعين الصحي والتعليمي حيث تساهم في نشر المعرفة الحديثة المبنية على الأبحاث للرقي بمستوى الخدمات الطبية المقدمة. وفي هذا الخصوص فقد أنشئت الأكاديمية الدولية الصحية

(International Health Academy) كمؤسسة غير ربحية عام 2002 وتهتم الأكاديمية بشؤون التعليم الطبي والنشر للرقي بمستوى العاملين بالقطاعات الصحية المختلفة وفقِ أحدث المعابير العالمية للجودة في النشر والتعليم والأبحاث.و ذلك من خلال شراكة فاعلة مّع الكليات الطبية ووزارات الصحة و المستشفيات التعليمية و كافة الجهات المختصة بالممارسة و التعليم و التدريب الطبي. ومن ضمن المجلات الطبية التي شرعت في نشرها الأكاديمية المجلة الليبية لطب الأسنان (Libyan Dental Journal)، حيث بدأت في الصدور في نوفمبر 2011، بغرض التحسين و الرقى بالبحث العلمي والخدمات الصحية في ليبيا والمناطق المحيط بها و لا يقتصر على هذه المناطق بل يمتد ليشمل كافة الدول النامية. نحن على دراية متزايدة بعدد الأبحاث الصادرة من هذه الدول والتي لاتجد طريقها للنشر في الدوريات العالمية ، تارة بحجة إن نتائجها تخص منطقة بعينها و قد لاتجذب قراء تلك الدوريات. و تارة أخرى لتشكيك في مصداقية البيانات و أصالة الأبحاث . و في مناسبات أخرى قد تكمن المشكلة في عدم قدرة محرري و مراجعي المجلات الغربية على "قراءة" و تفسير الدراسات الصادرة من دول بعيدة والتي أجريت على شعوب ذات أعراق متباينة . بعض هذه الأسباب قد تجعل بعض الكتاب لمحاكاة من نمط كتاب المجلات الغربية بما في ذلك سوق ذات التفسيرات للظواهر و الأمراض الشائعة في دول الغرب و مثال ذلك عندما يقدم كاتب من الشرق الأقصى نفس أسباب سرطان الفم في شمال أوروبا بغض النظر عن الاختلاف عينات الدراسة. مثل هذه الأفعال قد تؤثر سلبيا في رسالة تلك الأبحاث علميا و أخلاقيا. واخيرا تسعى المجلة للمساهمة في دعم استعمال اللغة العربية كوسيط لغوي في التعليم والبحث الطبي والنشر في سعينا لتحقيق هذه الأهداف فقد قمنا بتشكيل لجنة التحرير للمجلة من خبرات ليبية وعربية مميزة من كافة أنحاء العالم بالإضافة إلى خبرات عالمية أخرى بالإضافة لاستقطاب العلماء الشباب و كذلك لتوسيع مشاركاتهم والارتقاء بمستوى خبراتهم في مجالات الكتابة و التحرير و المراجعة

Kamis Gaballah

ترحب مجلة طب الاسنان الليبية بكافة أنواع المقالات والابحاث الطبية ومقالات التعليم المستمر حيث يمكننا اعتمادها

من الجهات المختصة . ومن الجدير بالذكر هذا أن المجلة هي مجلة إفتراصية تتشر حاليا فقط على الشبكة الدولية العنكبوتية ، كل المقالات ينبغي أن تقدم عبر الموقع الالكتروني ، وهو أمر ميسر ، والمجلة تستخدم أحدث البرامج المتبعة في الدوريات العالمية مما يضمن مراجعة أمنة دون أن يتعرف المراجعون على اسماء الكتب كما يضمن المعاملة المهنية والنشر السريع للاوراق التي تنال القبول .

يُسرني بهذه المناسبة نيابة عن لجنة التحرير و الأكاديمية الدولية الصحية دعوتكم للمشاركة بأوراقكم عبر موقع المجلة http://academyih.org/journals/index.php/ldj/ about/submissions

كما أدعو جميع الزملاء دعم المجلة بالتسجيل في المجلة كقراء وككتاب ومراجعين، حيث أن هذا متاح تماماً وبسهولة عبر برنامج المجلة. كما أهيب بالجميع إضافة بريدهم الإلكتروني عبر الضغط على الأيقونة المكتوب عليها تنبيه والكتروني، إشترك مجاناً هنا (free here علما بأن عملية المراجعة الدقيقة تجري على أعلى المستويات و المعايير العلمية مما يضمن تطور المجلة وتصنيفها ضمن المراجع الدولية في أقرب وقت.